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Het thema van Wij zijn Ommeriek is deze keer ICT en digitale gelet-
terdheid. Een prachtig thema, maar tegelijkertijd ook zo ingewikkeld. 
In mijn eigen lagereschooltijd had ik nog geen enkele weet van het 
bestaan van computers. Heel eerlijk, dat begon pas tijdens mijn studie-
tijd, waarbij ik de schrijfmachine kon inruilen voor een computer met 
toen nog zo’n zachte floppydisk. Omdat ik zo weinig wist van compu-
ters, heb ik toen nog een jaar een programmeeropleiding gevolgd: 
programmeren in Pascal. Conclusie voor mezelf was dat het heel 
interessant was, maar dat ik toch meer liefde voelde voor mijn studie 
psychologie. Voor jullie beeld, we hebben het dan over de periode zo 
rond 1989/1990.

Maar oh, wat is de ontwikkeling snel gegaan. Van grote logge compu-
ters naar laptops, iPads en telefoons die zelden nog worden gebruikt 
als telefoon. De wereld die letterlijk open is gegaan door alle ontwik-
kelingen. Wat was ik blij met de mogelijkheid om te kunnen facetimen 
gedurende de 4,5 jaar dat mijn dochter in Nieuw-Zeeland woonde. 
Tegelijkertijd de verslavende werking (ook voor mezelf ) van de moge-
lijkheid om altijd informatie op te kunnen vragen.

De kunst voor ons (primair onderwijs) is om, naast het bijbrengen van 
de nodige digitale geletterdheid bij de leerlingen, zelf ook voldoende 
geschoold te zijn in alle aspecten die met ICT te maken hebben. En dat 
laatste is best ingewikkeld, omdat de ontwikkelingen zó snel gaan dat 
het soms niet eens te bevatten is. Goed zichtbaar bij de laatste ont-
wikkelingen rondom artificiële intelligentie (AI). Tijdens mijn studietijd 
ging het nog met name over dingen als schaakcomputers, maar nu 
lijkt alles te kunnen.

Voldoende aanleiding om flink in te zetten op onze gezamenlijke 
digitale geletterdheid en mooi dat we mensen in huis hebben om ons 
hierbij te ondersteunen en te adviseren. Laten we er met ons allen voor 
zorgen dat wij een voorbeeld zijn binnen het primair onderwijs en 
binnen onze maatschappij om op een goede en verantwoorde manier 
om te gaan met al deze ontwikkelingen. Voor nu, veel leesplezier.

Geert Bijleveld

Voorwoord
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István Lahpor is de bovenschools teamleider 
en adviseur ICT van Ommeriek. Hij vertelt over 
de verschillende taken die het bovenschoolse 
ICT-team heeft en over belangrijke ontwikke-
lingen die de komende beleidsperiode binnen 
Ommeriek spelen. 

Digitale geletterdheid en digitale fitheid
“Onze scholen werken aan digitale geletterd-
heid met Basicly. Dat is nog niet verplicht, 
maar de scholen doen er al wel aan mee. Van-
af 2027 is het verplicht om digitale geletterd-
heid in het curriculum op te nemen. Het gaat 
dan om zaken als programmeren, devices en 
programma’s bedienen, en mediawijsheid. Wij 
zien er bovenschools op toe dat alle Omme-
riekscholen in 2027 digitale geletterdheid 
in het curriculum hebben en ondersteunen 
waar nodig. Digitale fitheid is gericht op de 
leerkrachten. Hoe sta je als onderwijsprofes-
sional tegenover digitalisering en hoe blijf je 
bij? Ontwikkelingen gaan immers razendsnel. 
Denk bijvoorbeeld aan AI en ChatGPT. Wij 
adviseren leerkrachten en helpen ze ‘digitaal 
fit’ te blijven.”

Ondersteunen van onderwijsprofessionals 
“Het bovenschoolse ICT-team is de service-
desk voor de eindgebruikers. Wij handelen 
vragen op ICT-gebied van onze Omme-
riek-collega’s af en ondersteunen bij de adop-
tie en implementatie van software. Daarnaast 
voeren wij de regie over allerlei partners die 
betrokken zijn bij ICT binnen Ommeriek. Denk 
bijvoorbeeld aan de netwerkprovider en de 
leverancier van de digiborden.”

Inclusief en betekenisvol onderwijs
“Ommeriek streeft naar zo inclusief mogelijk 
onderwijs. ICT speelt daar een onmisbare rol 
in. We werken met verschillende adaptieve 
middelen, ondersteunende programma’s en 
software. We experimenteren met nieuwe 
producten – op eigen initiatief of in opdracht – 
en onderzoeken hoe gebruiksvriendelijk het is 
voor zowel de leerlingen als de leerkrachten. 
Daarnaast levert ICT een belangrijke bijdrage 
aan betekenisvol onderwijs. Dankzij subsidie 
van Kansrijke Groningers kunnen we verschil-
lende innovatieve producten op de scholen 
inzetten. Met VR-brillen, een 360 graden 
camera en bijbehorende software kunnen 
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we de hele wereld in de school halen. En met 
behulp van Merge Cubes kunnen leerlingen 
het masker van Toetanchamon virtueel in hun 
handen houden of kijken hoe ze er van binnen 
eigenlijk uitzien.”

Brede kindcentra
Binnen Ommeriek is het doel om op steeds 
meer plekken brede kindcentra te ontwikkelen. 
Dat betekent ook veel werk op ICT-gebied. 
Denk bijvoorbeeld aan de integratie van kin-
deropvang en onderwijs. Vaak vragen prakti-
sche problemen om een oplossing. Onderwijs 
kent bijvoorbeeld meerdere vakanties in een 
schooljaar, terwijl de kinderopvang 52 weken 
doorgaat. Daar moet de ICT dan wel op inge-
richt zijn.”

Mentale gezondheid en welzijn
“Het bovenschools ICT-team houdt zich ook 

bezig met gezondheid en welzijn rondom 
gebruik van ICT. Hoeveel schermtijd vinden 
wij voor onze leerlingen bijvoorbeeld verant-
woord? Daarnaast denken we na over ethiek en 
waarden als het om ICT gaat, een nog onder-
belicht thema binnen veel organisaties. Moet 
je altijd bereikbaar zijn? Mag je iemand nog 
mailen na 18.00 uur? Tegenwoordig kan vrijwel 
alles, maar willen we dat ook? En hoe borgen 
we gelijke kansen voor iedereen als de ene 
collega alles van AI weet en de ander niets?”

Autonomie en samenwerking
“We streven binnen Ommeriek naar een uni-
form ICT-beleid en uniforme samenwerking. 
In de praktijk is dat natuurlijk weerbarstig. 
Waar houdt de autonomie van de scholen op 
en is het Ommeriekbeleid en vice versa? Ook 
dat is iets waar we ons bovenschools mee 
bezighouden.”

-4-

Het Vier in Balans-model voor (bovenschools) ICT-beleid
Het Vier in Balans-model (Kennisnet) biedt een kader voor effectief ICT-beleid in het onderwijs. 
Het model bestaat uit vier bouwstenen: 
1. Visie: een duidelijke visie zorgt ervoor dat ICT bijdraagt aan de onderwijsdoelen.
2. Deskundigheid: docenten en personeel moeten de juiste vaardigheden hebben om 
 ICT effectief te gebruiken.
3. Inhoud en toepassingen: leermiddelen moeten aansluiten bij de onderwijsvisie en
 behoeften van leerlingen.
4. Infrastructuur: een betrouwbare ICT-infrastructuur is essentieel voor succesvol gebruik 
 van technologie.
Door deze bouwstenen in balans te brengen, kunnen scholen een solide basis leggen voor
digitalisering in het primair onderwijs.

Bron: Vier in balans: een betrouwbaar houvast bij keuzes voor ict-inzet - Kennisnet
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Organisatiestructuur
Binnen Ommeriek vormt het bovenschoolse 
ICT-team de uitvoeringslaag. Daarnaast is 
er de beleidsadviesgroep ICT waar, naast 
medewerkers van het onderwijsbureau, 
enkele schooldirecteuren in zitten. Op 
schoolniveau zijn er de ICT-coördinatoren.

Subsidiepartner Kansrijke Groningers
Als het om ICT gaat is Kansrijke Groningers 
de belangrijkste subsidiepartner. István:
 “Zij maken heel veel mogelijk. Dankzij deze 
subsidie kunnen we echt innoveren en 
nieuwe paden inslaan binnen Ommeriek. 
Zo hebben we al typevaardigheden voor 
leerlingen, VR-brillen, een 360 graden camera 
en Merge Cubes om pilots mee te draaien. 
We wegen wel altijd goed af in hoeverre
innovaties meerwaarde hebben voor ons 
onderwijs. Dat vinden we heel belangrijk. 
Het moeten niet alleen maar leuke gadgets 
zijn.”

Samenwerkingspartners
Ommeriek werkt met verschillende partners 
samen. Pieter Tillema van Tillema Telecom on-
dersteunt bij de ‘harde kant’ van ICT (internet 
en netwerk). István: “We hebben bewust voor 
Pieter gekozen, omdat hij in Appingedam 
gevestigd is. Nabijheid is belangrijk.” Digibord 
ICT uit Veendam levert de digiborden en APS 
IT-diensten de licenties. Albert Schot is de 
externe Microsoft consultant.

Verder lezen over ICT en onderwijs? 
• Het Onderwijsblad publiceerde een 
 artikel over gratis apps en de (grote) 
 risico’s met betrekking tot digitale 
 veiligheid. Interessant om te lezen!   
 Privacyrisico’s bij inloggen bij onder-
 wijsapps – Wat gebeurt er met je data? 
 | De Algemene Onderwijsbond
• Over de actualisatie van de kerndoelen 
 digitale geletterdheid: Actualisatie 
 kerndoelen digitale geletterdheid | SLO
• Sinds 2 februari 2025 is het voor iedereen 
 die met AI werkt verplicht om  ‘AI gelet- 
 terd’ te zijn. Volg de Nationale AI Cursus 
 op De Nationale AI & Onderwijs Cursus 
 voor het onderwijs.

https://www.aob.nl/actueel/artikelen/gratis-apps-in-de-klas-weet-wat-je-weggeeft/
https://www.actualisatiekerndoelen.nl/digitalegeletterdheid
https://www.tech-cursus.nl/app/18-ai-voortgezet-onderwijs/home
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Tjitske Biewenga (ICT-coördinator en 
i-Coach) en Jacqueline Krans (ICT-coördina-
tor) vertellen hoe de adaptieve digitale me-
thode Gynzy goed past bij het unitonderwijs 
op de Ravelijn. 

Op de Ravelijn zijn de leerlingen verdeeld 
over drie units. Jacqueline: “In unit 1 zit groep 
1 tot en met 3, in unit 2 groep 4 en 5 en in unit 
3 groep 6, 7 en 8. Groep 3 zit bij ons bewust 
bij unit 1 voor een speelse overgang van de 
kleuters naar leerjaar 3. Binnen de units zijn 
verschillende stamgroepen. Ieder kind start 
de dag in de eigen stamgroep en sluit hier 
de dag ook weer mee af. Tussendoor zien de 
stamgroepleerlingen elkaar ook tijdens de 
pauze. Leerlingen krijgen instructie in in-
structiegroepen die zijn ingedeeld op niveau. 

Leerlingen die geen instructie krijgen werken 
op het leerplein aan hun eigen taken onder 
leiding van een leerkracht en een onderwijs-
assistent.” “Het voordeel van deze vorm van 
onderwijs is vooral dat we de mogelijkheid 
hebben om te differentiëren”, zegt Tjitske. “We 
kunnen beter focussen op leerlingen die iets 
extra’s nodig hebben.”

Gynzy
Voor taalverzorging en rekenen gebruiken de 
leerkrachten de adaptieve methode Gynzy. 
“In Gynzy maken we onze eigen planning 
gebaseerd op leerdoelen”, legt Tjitske uit. “We 
werken dus niet met een methode. Om-
dat we vanuit leerdoelen werken en iedere 
leerling zijn of haar eigen weektaak heeft, 
werken we digitaal. Iedere leerling kan daar 
zelfstandig mee aan de slag op het leerplein. 
Het programma zorgt voor een opbouw 

ICT in Ommeriek

ICT op de Ravelijn

De Ravelijn in Delfzijl, De Klaver in Stedum en De Vuurvlinder in Appingedam werken alle drie op 
hun eigen manier aan ICT en digitale geletterdheid. Een drieluik.



in het leerdoel, houdt de vorderingen van 
de leerlingen bij en schakelt zelf op of af.” 
Jacqueline: “Ik merk dat de rol van leerkracht 
veranderd is nu we het digitale programma 
Gynzy gebruiken. We zijn meer bezig met het 
analyseren van resultaten. Wat zien we aan 
het werk dat de kinderen op de laptop doen? 
Welke leerlingen hebben extra hulp nodig en 
waarmee? Hoe passen we onze instructie aan 
op basis van onze analyse?”

Niet alleen maar digitaal
“Op andere scholen wordt weleens gedacht 
dat we ‘alles digitaal’ doen hier op school 
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Jeelo en Basicly
Wereldoriëntatie en burgerschap zijn op de 
Ravelijn ingebed in de methode Jeelo. Met Jeelo 
leren de leerlingen projectmatig, en dus in
samenhang, op hun eigen niveau. “Basicly is bij 
ons in unit 1 en 2 ook gekoppeld aan Jeelo”, 
vertelt Tjitske. “In unit 3 hebben we Basicly drie 

kwartier per week apart op het rooster staan. Dat 
is een bewuste keuze. We vinden het belangrijk 
om voor onze bovenbouwleerlingen de tijd te 
nemen om stil te staan bij zaken als sociaal (on)
wenselijk gedrag online. In die groepen begint 
dat te spelen.”

“Omdat we vanuit leerdoelen 

werken en iedere leerling zijn 

of haar eigen weektaak heeft, 

werken we digitaal. Iedere leer-

ling kan daar zelfstandig mee 

aan de slag op het leerplein.”



als het gaat om taal en rekenen, maar dat is 
natuurlijk niet zo”, vervolgt Jacqueline. “Als 
de kinderen rekenen op de laptop, hebben 
ze daar uitwerkpapier naast liggen. Stelop-
drachten doen we gewoon op papier en onze 
leerlingen oefenen technisch lezen met een 
boek voor de neus. Om ons rekenonderwijs 
te versterken hebben alle teamleden de 
cursus ‘Met sprongen vooruit’ gedaan. We 
kunnen nu putten uit allerlei spellen die we 
kunnen inzetten op rekengebied buiten een 
beeldscherm om. Ook de instructie gebeurt 
bij ons zonder laptop.” Tjitske: “Bovendien zit 
er een opbouw in het digitale werken bij ons 
op school. Groep 3 zit veel minder achter de 
laptop dan groep 8.” 

“Om ons rekenonderwijs te 

versterken hebben alle team-

leden de cursus ‘Met sprongen 

vooruit’ gedaan. We kunnen 

nu putten uit allerlei spellen 

die we kunnen inzetten op 

rekengebied buiten een beeld-

scherm om.”
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Samenwerkingsschool De Klaver in Stedum 
doet van alles op ICT-gebied. Directeur 
Marisca Hageman en ICT-coördinator en 
i-Coach Daniëlle Brons vertellen over ver-
schillende highlights. 

Digitale weektaak voor leerkrachten en 
leerlingen
De Klaver heeft zelf software voor een digitale 
weektaak aangeschaft via https://weektaak.
com/.  Daniëlle: “Onze bovenbouwleerlingen 
werken al met een digitale weektaak. We 
willen dit gaan doortrekken naar groep 5 en 
wellicht ook groep 4. Iedere leerling heeft 
zijn of haar eigen weektaak klaarstaan op de 
laptop. In de weektaak houden de leerlingen 
vervolgens zelf bij wat ze al gedaan hebben, 
hoe het is gegaan en wat ze ervan vonden. 
Als leerkracht behoud ik het overzicht op alle 
weektaken. De leerlingen kunnen ook via de 
weektaak met mij chatten. Onderling kan dat 
niet. In de chat kunnen ze een vraag stellen, 

maar ook bijvoorbeeld een link delen. Ook ik 
deel bestanden via de chat. Op deze ma-
nier raken de leerlingen vertrouwd met een 
digitale planning, iets wat ze ook nodig gaan 
hebben in het VO.” Marisca noemt ook 
een ander voordeel. “Vanuit milieuaspect is 
de digitale weektaak ook ideaal. We besparen 
jaarlijks heel veel papier op deze manier.” 

ICT op De Klaver

“Vanuit milieuaspect is de 

digitale weektaak ook ideaal. 

We besparen jaarlijks heel veel 

papier op deze manier.”



Online planbord voor de kleuters
De kleuters op De Klaver maken ook al ken-
nis met digitaal plannen. Zij werken namelijk 
met een planbord op het digibord. Marisca: 
“Het digibord heeft een touchscreen. De kin-
deren slepen hun naam naar een bepaalde 
activiteit. Zo maken ze al een beetje kennis 
met digitale vaardigheden. Bijkomend voor-
deel voor de leerkracht is dat het digibord al-
les onthoudt. Hierdoor kunnen kinderen niet 
meer telkens hetzelfde kiezen bijvoorbeeld. 
Hiervoor moest je als leerkracht dat zelf goed 
in de gaten houden.”

Leerversnellers van Microsoft
Daniëlle is in het kader van haar functie als 
i-Coach meegeweest op studiereis naar de 
BETT in Londen. Elders in dit magazine staat 
een fotoverslag van deze reis. Daniëlle: “In 
Londen zijn we bij een presentatie geweest 
van Mike Tholfsen van Microsoft. Hij heeft 
uitgelegd wat je kunt dan met leerversnel-
lers, een nieuwe functie in Microsoft Teams. 
Ik zet de leerversnellers sinds kort in bij tech-
nisch lezen in mijn combinatiegroep 6/7/8. 
Het blijkt een handig hulpmiddel te zijn om 

in een combinatiegroep, waar de tijd beperkt 
is, voldoende te oefenen met technisch le-
zen. In de leerversneller zet je een rijke tekst 
klaar. Je kunt zelf een tekst uploaden, maar 
het is ook handig om daarvoor AI te gebrui-
ken. Je kunt dan allerlei criteria aangeven, 
zoals leeftijd en onderwerp van de tekst. 
Wel altijd even de tekst controleren als je AI 
inzet! Vervolgens lezen de leerlingen aan de 
computer de tekst voor waarbij de camera 
in verband met AVG uit staat. De computer 
geeft met kleurtjes aan hoe de leerling het 
doet. Iedere ‘fout’ – denk aan een verkeerde 
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De Sphero Indi
De Sphero Indi is een robot voor de 
jongste leerlingen van de basisschool. 
De kinderen kunnen met deze robot 
schermloos coderen met behulp van 
kleuren. De Indi is een klein autootje, 
met een ingebouwde kleurenherken-
ner. Met de gekleurde tegels kun je een 
route voor de Indi neerleggen. Elke kleur 
geeft Indi een andere opdracht.
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uitspraak, een zelf toegevoegd woord, een 
weggelaten woord of herhaling – krijgt een 
eigen kleur. Op die manier kan ik zien hoe 
het lezen gaat en aan welke aspecten nog 
extra aandacht moet worden gegeven. Ik 
vind het een mooie aanvulling op het tech-
nisch lezen, maar het moet wel bij een leer-
ling passen. Er zijn leerlingen waarvoor het 
beter werkt om gewoon met mij te oefenen. 
Die mogelijkheid blijft er natuurlijk altijd.” 

Functioneel aan de slag met de 3D printer
Op De Klaver wordt de 3D printer zoveel 
mogelijk functioneel ingezet. “We oefenen 
vaardigheden met het 3D printen en maken 
tegelijkertijd iets wat we ook goed kunnen 
gebruiken. Op dit moment zijn leerlingen 
bijvoorbeeld bezig met het ontwerpen en 
printen van oordopjeshouders. Door het 
gebruik van de laptop hebben alle kinderen 
oordopjes nodig. Het is fijn als ze die op een 
nette manier kunnen opruimen aan het eind 
van de lesdag. Wat we ook al jaren doen, 
maar dat is vooral heel leuk, is het uitdelen 
van geprinte klavertjes vier aan nieuwe leer-
lingen op hun eerste schooldag.”

Vakoverstijgend werken met Basicly
Alle scholen van Ommeriek werken met de 
software van Basicly. Marisca: “Wij proberen 
Basicly steeds meer vakoverstijgend in te 
zetten. Basicly is een methode voor digitale 
geletterdheid, maar makkelijk te linken aan 
de zaakvakken of burgerschap. In Basicly is 
bijvoorbeeld veel materiaal te vinden over 
online gedrag. Dat kan je natuurlijk heel 
mooi combineren met burgerschap. Op die 
manier komt digitale geletterdheid er niet 
alleen maar bij, maar raakt het verweven met 
het hele curriculum.”

“Wat we al jaren doen is het 

uitdelen van 3D geprinte kla-

vertjes vier aan nieuwe leerlin-

gen op hun eerste schooldag.”
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Op De Vuurvlinder wordt volop ingezet op 
digitale geletterdheid. Leerlingen oefenen er 
dagelijks met allerlei digitale vaardigheden. 
Digitaal verwerken van leerstof gebeurt niet 
meer. Een bewuste keuze na eigen onderzoek. 
Directeur Marion Medema en ICT-coördinator 
Kim Stadlander-Leiting leggen het uit.

Zo’n drie jaar geleden oriënteerde het team 
van De Vuurvlinder zich op nieuwe methodes. 
“Wij vroegen ons af wat er bekend was over de 
verschillen in leerrendement bij digitale ver-
werking van leerstof en verwerking op papier”, 
vertelt Marion. “We konden daar destijds maar 
weinig over vinden. Binnen het team werd er 
ook verschillend over gedacht. We besloten 
om zelf twee schooljaren achter elkaar on-
derzoek te gaan doen. In drie klassen hebben 
we in die periode uitsluitend digitaal laten 
verwerken, in de andere klassen bleven we op 
de oude voet doorgaan met verwerking op 
papier.” Kim: “Een deel van het team had vooraf 
hoge verwachtingen van digitaal verwerken. 
De voordelen worden door de methodes zelf 
ook breeduit uitgemeten. Vooral de 

adaptievere verwerking was iets waarover 
we veel hoorden en lazen. Het programma 
schakelt zelf naar een hoger of lager niveau 
als de leerling aan het werk is. Ook het ‘live’ 
mee kunnen kijken naar wat een leerling doet 
was iets wat we veel teruglazen. We waren 
benieuwd of we dit zelf ook als voordelen zou-
den ervaren. Andere teamleden waren vooraf 
sceptisch over digitale verwerking van oefen-
stof. De tweejarige onderzoeksfase gaf hun de 
kans om eerst van de zijlijn toe te kijken hoe 
het zou gaan.”

Zwartwit
Hoewel er ook wel pluspunten waren, ervoe-
ren de leerkrachten van de drie digitale klas-
sen vooral nadelen van digitale verwerking 
van leerstof. “Heel belangrijk minpunt voor ons 
was dat een programma de nuance mist die 
een leerkracht wel heeft”, zegt Kim. “Typevaar-
digheid heeft veel invloed op hoe een leerling 
het doet, omdat een programma gevoelig is 
voor hoofdletters en punten bijvoorbeeld. 
Meer algemeen kent een programma alleen 
maar goed of fout. Het is heel zwartwit. Als 
leerkracht kijk je anders. Voor Pietje kan het 

ICT op De Vuurvlinder
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bijvoorbeeld al heel knap zijn dat hij op een 
bepaald antwoord is gekomen, ook al is het 
dan verkeerd gespeld. We merkten ook dat de 
programma’s gokgedrag bij de leerlingen sti-
muleerde. Je krijgt namelijk een tweede kans, 
dus als je de eerste keer maar wat invult heeft 
dat weinig consequenties. Natuurlijk speelden 
we daar als leerkrachten wel op in, maar dit 
bleven we tegenkomen.” “Dat heeft ook te 
maken met de snelheid van werken op een 
laptop”, vult Marion aan. “Leerlingen typen 
heel snel een antwoord in. Op papier haal je 

iets van die eerste snelheid eruit, is onze in-
druk. We merkten ook dat de concentratie en 
motivatie bij leerlingen minder was achter de 
laptop. Wij dachten dat dit juist beter zou zijn, 
omdat de leerlingen niet meer het hele werk-
blad voor zich zien en dan de moed verliezen 
omdat het zoveel is wat ze moeten doen. Het 
tegendeel bleek juist aan de orde: leerlingen 
raakten minder gemotiveerd omdat ze niet 
konden zien hoeveel ze moesten doen.” De 
leerkrachten merkten ook dat de prestaties 
van leerlingen minder werden. Marion: “We 
denken dat dat komt omdat leerlingen min-
der diep leren als ze niet meer alles opschrij-
ven. Natuurlijk hadden ook de digitale klassen 
wel wat papier erbij. Bij het rekenen moesten 
leerlingen bijvoorbeeld papier gebruiken bij 
het uitrekenen, maar toch werden de presta-
ties over de hele linie minder.”

Minder leuk
Kim: “Het allerbelangrijkste argument was 
misschien wel dat onze leerlingen het vele 
digitale werken niet leuk vonden. ‘We zitten 
nu wel heel veel achter de laptop’, kregen we 
te horen. We denken dat dat ook te maken 
heeft met het feit dat er gewoon minder 
contact is tussen leerkracht en leerlingen als 

“Heel belangrijk minpunt van 

digitale verwerking van leerstof 

was voor ons dat een programma 

de nuance mist die een leerkracht 

wel heeft.”
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er veel met de laptop wordt gewerkt.” Al met 
al was de conclusie binnen het team unaniem 
dat verwerking van leerstof op papier het 
beste werkt voor de leerlingen van De Vuur-
vlinder. Marion: “We vonden twee jaar lang 
genoeg om deze conclusie te kunnen trekken. 
Bovendien waren de leerkrachten van de drie 
digitale klassen allemaal jong en behoorlijk 
digitaal vaardig. Kim was er bijvoorbeeld één 
van. Ook deze leerkrachten wilden terug naar 
papier.” “We hebben in die twee jaar van alles 

aangepast en geprobeerd”, vult Kim aan. “We 
zijn echt niet over één nacht ijs gegaan. Het 
bleek voor ons gewoon niet te werken.”

Blijf kritisch
Op De Vuurvlinder wordt de laptop nog volop 
gebruikt, maar op een andere manier. Kim: 
“We zien het nu als hulpmiddel bij het leren. 
Het digitale oefendeel van de methodes 
gebruiken we nog steeds, maar nu als aanvul-
ling. Het werken aan digitale vaardigheden 

vinden wij iets anders. Kinderen oefenen 
digitale vaardigheden op de laptop bijvoor-
beeld door er spreekbeurten op te maken, 
bestanden te delen en mailtjes te versturen, 
en alle leerlingen in groep 8 halen hun type-
diploma. En natuurlijk werken wij ook, net als 
de andere Ommeriekscholen, met Basicly.” Ma-
rion: “Onze boodschap is vooral: blijf kritisch 
over wat wel of niet bij jouw school en team 
past. Alles kan tegenwoordig digitaal, maar 
wil je dat ook? Het moet wel meerwaarde 
hebben.”

-14-

“Onze boodschap is vooral: blijf 

kritisch over wat wel of niet bij 

jouw school en team past. Het 

moet wel meerwaarde hebben.”
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Fotoverslag

BETT#25

Van 21 tot en met 25 januari 2025 is een groep 
van elf collega’s naar Londen geweest voor een 
gezamenlijke studiereis voor ICT in het onder-
wijs. De jaarlijkse British Educational Training 
and Technology Show (BETT) is dé gelegenheid 
om buiten de eigen leefwereld te kijken en 
kennis en inspiratie op te doen in het thema 
onderwijs, digitalisering en educatieve 
technologie. 

Een vol programma
Op dinsdag was er een bijeenkomst gepland 
met Mike Tholfsen (dé Microsoft EDU goeroe) 
op het gebied van Teams EDU (nog bekend van 
ons thuisonderwijs) en de doorontwikkeling 
van ingebouwde educatieve tools, zoals de 
opdrachtenmodule en de zogenoemde leerver-
snellers. Op woensdag kregen we van Jeroen 
Strijbosch (Microsoft EDU Nederland) een rond-
leiding over de Microsoft-stand met demo’s van 
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de nieuwste innovaties. We hebben gesproken 
met Sarah Horrocks (vroeger directeur van 
het London Connected Learning Center) om 
kennis en ervaring te delen met bovenschool-
se ICT-ondersteuning en digitale geletterd-
heid van medewerkers en leerlingen. Naast 
de serieuze zaken, hebben we ons verdiept in 
de mogelijkheden van hologrammen met de 
voorstelling ABBA Voyage. 

Al met al weer een inspirerende studiereis, 
waarmee alle deelnemers kennis en inzichten 
hebben opgedaan die de (boven)schoolse en 
de eigen ontwikkeling kunnen versterken.

István Lahpor 
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Saskia Krans (leerkracht De Kronkelaar) en 
Noor Pierens (leerkracht De Huifkar Ten 
Boer) hebben allebei de post hbo-opleiding 
tot i-Coach afgerond. Zij vertellen hoe zij het 
team op hun school ondersteunen bij ICT en 
digitale geletterdheid

“Wij kunnen onze teams op school helpen 
bij het goed neerzetten van digitale gelet-
terdheid in het curriculum”, vertelt Saskia. “In 
2027 is dat immers verplicht. Vaak zijn er wel 
plannen op school, maar is de implementatie 
lastig. Ook zie ik dat er veel middelen beschik-
baar zijn, maar dat er bij collega’s weinig ken-
nis is over hoe je ze in kunt zetten. De materi-

alen blijven daardoor te vaak in de kast staan.” 
Noor herkent dat. Daarnaast ziet ze dat er 
nogal eens gedacht wordt dat leerlingen van-
zelf wel leren om digitaal vaardig te worden. 
“Ze weten precies hoe alle devices werken, 
wordt dan gezegd. Maar het gaat niet zozeer 
om de bediening, maar om de verdieping.”

Van visie naar implementatie
Saskia en Noor hebben de opleiding tot 
i-Coach afgerond in 2023. Noor: “We hebben 
nu de kennis in huis om onze school te helpen 
bij het hele traject van het neerzetten van di-
gitale geletterdheid en ICT in het curriculum. 
Dat begint met een heldere visie. Hoe ver zijn 
we nu? Waar willen we naartoe werken? Wat 
vinden we wel en niet belangrijk? Vervolgens 

Uitgelicht
Saskia en Noor zijn i-Coach



-18-

is het belangrijk om de visie uit te 
werken in (leer)doelen. Daarna komt 
pas de implementatie.” Saskia: “Daar-
naast houden we als i-Coach ook de 
markt in de gaten. Wat is er allemaal 
beschikbaar als het gaat om ICT en 
digitale geletterdheid? Past dat bij 
wat wij willen? Heeft het meerwaarde 
voor ons onderwijs?” Noor en Saskia 
vinden het erg leuk dat ze hun affini-
teit met ICT en digitale geletterdheid 
hebben kunnen uitbouwen door de 
opleiding tot i-Coach. ‘Onze inzet en 
kennis gaat nu verder dan die van een 
‘gewone’ ICT-coördinator. Natuurlijk 
krijgen we nog steeds hulpvragen als 
de laptop hapert of het digibord niet 
werkt, maar we kunnen daarnaast een 
bijdrage leveren aan de verdieping en 
verbreding van ons onderwijs.”

De i-Coaches van Ommeriek
Naast Saskia Krans en Noor Pierens 
zijn ook Tjitske Biewenga (leerkracht 
Ravelijn), Daniëlle Brons (leerkracht 
De Klaver) en Marjet Pijper i-Coach. 
Marjet voert deze functie (net als de 
functie van ICT-coördinator) als enige 
bovenschools uit. Naast i-Coach zijn 
Saskia, Noor, Tjitske en Daniëlle ook 
ICT-coördinator op hun school. 

“Natuurlijk krijgen we nog steeds 

hulpvragen als de laptop hapert of het 

digibord niet werkt, maar we kunnen 

daarnaast een bijdrage leveren aan 

de verdieping en verbreding van ons 

onderwijs.”



Op een dinsdagmorgen komt een groepje 
kleuters van leerkracht Laura Werkman 
vol verwachting het speellokaal binnen. Ze 
mogen aan de slag met allerlei materialen uit 
de ICTheek. Marjet Pijper, de bovenschoolse 
ICT-coördinator en i-Coach van Ommeriek, 
heeft ze al klaargezet en gaat aan de kinderen 
en aan juf laten zien wat er allemaal mee kan.

Als opwarmertje mogen de kinderen eerst 
door een VR-bril verschillende dieren op de 
Afrikaanse savanne bekijken. Enthousiast 
bewonderen ze de klauwen van de tijger, 
de lange hals van de giraf en de slurf van de 
olifant. Dat ze zich echt op de savanne wanen, 
blijkt wel uit het feit dat ze zelfs proberen om 
de dieren aan te raken. Vervolgens gaan een 
paar kinderen met behulp van een Merge 
Cube een skelet van boven tot onder en van

links tot rechts bekijken. Ook krijgen ze een 
uniek inkijkje in de hersenen van een mens. 
Een ander duo is ondertussen bezig met het 
maken van een zelfbedacht filmpje van Boer 
Boris met behulp van een Green Screen. Een 
gemene dief probeert het paard van Boer 
Boris te stelen. Als dat maar goed afloopt!

Veel mogelijk met ICT
“We werken in de onderbouw met het thema 
‘mijn lichaam’”, vertelt Laura. “Ik wil daar graag 
digitale materialen bij gebruiken. Het is heel 
fijn dat Ommeriek die via de ICTheek voor de 
hele groep beschikbaar heeft. Dan kan je met 
de hele groep tegelijk aan de slag. Voor mij 
werkt het goed om eerst even te zien wat je 
allemaal met de materialen kunt. Het is ideaal 
dat Marjet daarvoor langs kan komen. Hierna 
kan ik dan zelf met de materialen verder en 
aan mijn collega’s uitleggen wat de mogelijk-
heden zijn.” Laura is enthousiast over wat ze 

Uitgelicht

Kleuters aan de slag met materialen uit de 
ICTheek op De Rietpluim
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met de materialen kan. “In de klas hebben we 
Fred het skelet. Het is geweldig dat we Fred 
via de Merge Cube nog veel beter kunnen 
bekijken. We hebben in de groep gepraat over 
Boer Boris, die zijn been had gebroken. Nu 
kunnen de kinderen zien wat je dan precies 
kunt breken in je been. Ook worden verban-
den voor de kinderen duidelijk. Ik heb verteld 
dat onze schedel hard is, omdat hij wat 
binnen in ons hoofd zit moet beschermen. 
Nu de kinderen hersenen hebben bekeken 
via de Merge Cube en zien dat die eigenlijk 
best zacht zijn, snappen ze veel beter dat 
je schedel dan inderdaad wel nodig is als 
bescherming.”

-20-



-21-

In deze rubriek vertellen twee collega’s over 
hun samenwerking. Deze keer zijn dat Gea 
Fopma en Stephan Jullens, leerkrachten 
van Kindcentrum WIJland.

Gea en Stephan werken al 9 jaar samen in de 
bovenbouw van Kindcentrum WIJland (voor-
heen op De Wilster) in Middelstum. Zij vormen 
een sterk duo. “Ik denk dat vertrouwen ons 
vooral bindt”, zegt Gea. “Als Stephan een idee 
heeft, hoef ik daar bijna niet over na te den-
ken. Ik heb er het volste vertrouwen in dat het 
dan wat wordt. Andersom is dat net zo. Dat 
vertrouwen is een hele fijne basis.” Stephan: 
“We lijken in een aantal opzichten ook op 
elkaar. We kunnen allebei out-of-the-box den-
ken, willen graag van alles uitproberen, zijn 
flexibel, delen dezelfde humor en doen veel 
met ondernemerschap.” De hechte samen-

werking is ook voor de leerlingen merkbaar. 
Gea: “Het zijn echt onze kinderen. Gezamenlijk 
hebben we alle leerlingen heel goed in beeld. 
We zitten ook eigenlijk altijd op één lijn. Als 
bij mij in de klas iets niet mag, mag dat bij 
Stephan ook niet. Dat maakt het voor de kin-
deren prettig en overzichtelijk. We kijken ook 
regelmatig in elkaars klassen en helpen elkaar 

Over elkaar

Gea over Stephan:

“Stephan is heel creatief

 en durft veel.”



als dat nodig is. Als ik bijvoorbeeld weet dat ik 
een lastig gesprek moet voeren met ouders, 
vraag ik Stephan om erbij te zitten. Andersom 
gebeurt dat ook. Dat samen optrekken is heel 
prettig.”

Van elkaar leren
Stephan vertelt dat ze in de loop der jaren 
elkaar ook wel verder gevormd hebben in 
het vak. “Gea kan heel direct zijn. Ze wil altijd 
de onderste steen boven hebben. Of dat nu 
bij ouders of bij leerlingen is, ze stopt niet 
tot alles boven tafel is. Ik heb de neiging 
om altijd de lieve vrede te willen bewaren. 
Soms kom je dan niet verder. Gea heeft me 
daar ook wel op aangesproken en dat heeft 
me verder gebracht.” Gea: “Stephan zit veel 
meer op de relatie dan ik, zowel met ouders 
als met kinderen. Hij sluit gesprekken met 
ouders bijvoorbeeld altijd goed af, wat er 
ook is besproken of hoe moeilijk het ook was. 
Dat is waardevol. Je moet met elkaar door. 
Ik heb van Stephan geleerd om daar meer 
mee te doen.” Ook in andere opzichten vullen 
Stephan en Gea elkaar goed aan. “Stephan is 
heel creatief en durft veel”, zegt Gea. “Stephan 
is bijvoorbeeld de kartrekker van het paascir-
cuit dat wij ieder jaar organiseren. Kinderen 
kunnen dan allerlei workshops volgen. Wij 
laten de kinderen vrij in wat ze kiezen en de-
len ze dus niet in groepjes in die vervolgens 
verplicht alle workshops moeten doen. Ik 
vond het eerst best spannend om ze zo vrij te 
laten, maar het pakt heel goed uit.” Stephan: 
“Gea heeft dan weer het grootste organisatie-
talent en ondernemerstalent van ons beiden. 
Hierdoor betalen wij vrijwel al onze uitjes 
zelf. Onze kinderen kunnen bijvoorbeeld met 
de trein naar een museum in Amsterdam. 
Te duur? Nee hoor, als je maar bedenkt hoe 
de kinderen zelf het geld bij elkaar kunnen 
krijgen.”

Gea en Stephan over ICT
Hoewel Gea en Stephan veel raakvlakken 
hebben, geldt dat niet zozeer voor hun om-
gang met ICT. Stephan: “Ik vind het moeilijk 
om mijn weg daarin te vinden. Ik ben er 
niet mee opgegroeid. Ik merk dat ik daar-
door ook al snel om hulp vraag als ik er niet 
uitkom.” Gea: “Ik heb veel meer de drive om 
het zelf uit te zoeken en op te lossen. Daar 
trek ik Stephan dan wel weer in mee.”

-22-

Stephan over gea:
“Gea is een groot
 organisatie- en 
ondernemerstalent.”
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Doorgroeier aan het woord

In deze editie van Wij zijn Ommeriek 
vertellen Jochem Wieringa en Anja de Boer 
hoe zij doorgroeien van onderwijsassistent 
naar leerkracht. 

Jochem Wieringa en Anja de Boer zijn allebei 
onderwijsassistent op de Jan Ligthart in 
Appingedam. In september 2024 zijn ze 
gestart met de Pabo in Zwolle, een driejarige 
deeltijdopleiding. Pittig naast het werk, maar 
Jochem en Anja weten waarvoor ze het doen.

Eigen dingen doen
Anja en Jochem zijn beiden als invallers be-
gonnen via een uitzendbureau. “Ik had een 
invalklus bij de kleuters hier op de Jan 
Ligthart”, vertelt Anja. “Ik werd getipt dat er 
hier een vacature was. Ik heb toen gelijk 
gesolliciteerd en werd aangenomen.” Ook 
Jochem is als invaller bij Ommeriek (destijds 
nog Marenland) gestart. Via via hoorde hij 
van een vacature op de Jan Ligthart. Jochem: 
“Ik heb niet geaarzeld om te solliciteren. Het 
is voor mij dichtbij huis.” Hoewel Anja en 
Jochem hun werk als onderwijsassistent met 
plezier doen, begon het toch te kriebelen. 
“Als onderwijsassistenten staan we best vaak 
voor de klas”, legt Jochem uit. “Bij uitval vallen 
we bijvoorbeeld in. We merkten allebei dat we 
dat ook wel heel leuk vonden. De Pabo is dus 
een hele logische vervolgstap voor ons.” Anja: 
“Het lijkt ons vooral heel fijn om zelf de ver-
antwoordelijkheid te hebben over een eigen 
groep. Dat je je eigen dingen kunt bepalen. 
Nu doen we eigenlijk altijd alles in opdracht 
van de leerkracht. Bovendien zitten we heel 
vaak met een klein groepje leerlingen op de 
gang. Dat zijn niet altijd de meest gemotiveer-
de leerlingen. Prima om te doen hoor, maar zo 
langzamerhand smaakt het wel naar meer.”

Drukke tijden
Voor Jochem en Anja is het best pittig om 
de Pabo-opleiding naast hun werk op de 
Jan Ligthart te doen. Ze werken allebei twee 
dagen, hebben één dag school en één dag 
stage en dan nog een dag studieverlof. “Maar 
die dag studieverlof schiet er weleens bij in”, 

lacht Anja. “Dan krijgen we een telefoontje of 
we toch kunnen komen invallen op school.” 
Jochem: “We moeten de Pabo in Zwolle doen, 
omdat daar een specifieke Pabo-opleiding 
voor onderwijsassistenten is. Dat is natuurlijk 
ook niet naast de deur.” Gelukkig zitten ze bij 
elkaar in de klas, waardoor ze veel kunnen 
sparren over de opdrachten. Waar mogelijk 
gaan ze ook samen naar Zwolle. Aan afhaken 
denken ze geen moment. Die eigen klas lonkt. 
“Ik denk dat ik de midden- of bovenbouw het 
leukste vind”, vertelt Jochem. “De kleuters is 
in ieder geval niet mijn ding.” Anja heeft de 
meeste affiniteit met de middenbouw. “De 
groepen 4, 5 en 6 lijkt me heel leuk om te 
doen.” 

Dit is rijk onderwijs volgens Anja: 
“Dat alle leerlingen gezien worden en 
daardoor kunnen ontwikkelen.”

Dit is rijk onderwijs volgens Jochem: 
“Een breed aanbod, voor zowel leerlingen 
als medewerkers, om jezelf verder te
ontwikkelen.”
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Marjet Pijper is bovenschools ICT-coördina-
tor en i-Coach. Samen met collega Peter van 
Kooten is zij verantwoordelijk voor de onder-
wijskundige kant van ICT binnen Ommeriek. Zij 
helpen scholen met de vraag wat er op ICT-
gebied nodig is om het onderwijs te verbreden. 

Marjet: “Wij proberen zoveel mogelijk maat-
werk per school te leveren. Hoe passen bepaal-
de materialen binnen jouw onderwijs? Om die 
vraag te kunnen beantwoorden gaan we in 
gesprek met directeuren en leerkrachten. Vaak 
komen we ook een kijkje nemen in de klas en 
helpen mee om een les vorm te geven met 
nieuw materiaal. Daarna kunnen de leerkrach-
ten het dan zelf verder oppakken.”

De ICTheek
“We zijn bezig met het opbouwen van een 
eigen ICTheek binnen Ommeriek”, vertelt 
Marjet. “De Ommeriekscholen kunnen bij ons 
verschillende materialen aanvragen. Peter of ik 
komen dan langs om een cursus te geven. Hoe 
kan je het materiaal inzetten en hoe werkt het? 
Door de inzet van een eigen ICTheek willen we 
zoveel mogelijk scholen laten profiteren van de 
mogelijkheden die ICT biedt voor het verster-
ken en verbreden van ons onderwijs.” Op dit 
moment kunnen scholen bij de ICTheek terecht 
voor een ActiveFloor, Green Screens, VR-brillen 
en Merge Cubes.

Merge Cube
De Merge EDU Cube laat voorwerpen tot leven 
komen met behulp van een device. Door de 
AR techniek kunnen de leerlingen driedimen-
sionale objecten zien. De Merge Cube kan 
goed ingezet worden bij verschillende soorten 
projecten. Denk aan het menselijk lichaam en 
voedsel, maar ook projecten die gaan over het 
heelal of het ontstaan van de aarde. 

Green Screen
Leerlingen kunnen doormiddel van de techniek 
van de Green Screen filmpjes of foto’s maken, 
waardoor het lijkt alsof het filmpje is opgeno-
men in een andere omgeving. Bij de 

Scholing
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Vanaf 2027 is het voor scholen 

verplicht om digitale geletterd-

heid in het curriculum op te 

nemen. De ICTheek is daarbij 

een onmisbare partner!  

Green Screen zitten standaard lespakketten, 
maar het is ook mogelijk om hier een eigen 
invulling aan te geven. Er kunnen niet alleen 
filmpjes worden gemaakt en bewerkt. Ook de 
stopmotion techniek kan worden toegepast. 

Active Floor
Met de Active Floor kun je kinderen actief la-
ten bewegen tijdens bijvoorbeeld een reken-, 
taal- of spellingles. Het leerdoel van de les kun 
je toepassen in verschillende soorten spellen 
op de Active Floor. De Active Floor kan onder-
steunen bij de verwerking van je les.

VR-brillen
Met een Redbox VR-bril kun je virtuele 
excursies maken naar (historische) locaties 
of bijvoorbeeld natuurgebieden, waardoor 
leerlingen op een interactieve manier kunnen 
leren. Zo kunnen leerlingen op de Chinese 
Muur staan, zich verplaatsen naar de savanne 
om de Big 5 te spotten of met astronomie aan 
de slag gaan.

Meer weten of materiaal 
uit de ICTheek lenen?
Neem contact op met 
Marjet Pijper 
(marjetpijper@ommeriek.nl) 
of Peter van Kooten 
(petervankooten@ommeriek.nl). 
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Vertel in het kort wie je bent.
Ik ben Marleen Mooi en sinds 2002 werk ik in het 
onderwijs. Na de Pabo heb ik een aantal jaren 
langdurig ingevallen, in alle groepen van de 
basisschool. Een goede leerschool als startende 
leerkracht. Ik ontwikkelde zo mijn eigen visie op 
het onderwijs. Mijn voorkeur is altijd uitgegaan 
naar het jonge kind en dan specifiek de kleuter. 
Aan deze doelgroep heb ik vele jaren mogen 
lesgeven en sinds 2019 heb ik de kans gekregen 
om als ib’er mij te richten op dezelfde doelgroep. 
Samen met mijn gezin woon ik in Groningen. 
We wonen in Beijum en staan binnen 5 minuten 
in Kardinge, waar veel mogelijkheden zijn om 
de vrije tijd te besteden. Hier brengen we dan 
ook graag onze tijd door. Samen met mijn vriend 
hebben we twee zoons van 11 (Koen) en 5 
(Robin) en een bonuszoon van 21 (Jordy). 
Jordy zien we nu minder vaak, sinds hij aan 
de universiteit in Parijs studeert. 

Wat is je plek binnen Ommeriek?
Sinds 2017 werk ik op De Vuurvlinder. Hier ben 
ik gestart als leerkracht van groep 1/ 2 en van 
de taalgroep. Intussen ben ik ib’er van het jonge 
kind geworden van zowel De Vuurvlinder als 
De Triangel. Werken op twee scholen maakt 
dat er regelmatig geschakeld moet worden. 
Dat ik dit kan doen in één gebouw (Kindcentrum 
OPwierde) is dan toch wel erg fijn. 

Neem een dag in de week, hoe ziet die 
dag eruit?
De dagen vliegen voor mij altijd voorbij. Donder-
dag. De dag start vroeg. Samen met de jongste 
(wij zijn hier de vroege vogels in huis) naar 
beneden en na alle ochtendrituelen om 8.15 
uur op de fiets naar school. Donderdag heeft 
de school inloop, dus ik mag gezellig mee naar 
binnen. Heerlijk nog even weer de kleuterklas 
in. Nu vanuit de rol als ouder, maar intussen ook 
weer verschillende ideeën opdoen. Met Koen 
hoef ik tegenwoordig niet meer mee. De tijd van 
loslaten is gekomen en het is natuurlijk niet stoer 
als je moeder nog steeds meeloopt naar de klas. 
Eenmaal thuis vlug de boel aan de kant en de 
laptop open. Het todo-lijstje wordt erbij gehaald 
en ik kan beginnen. Een dagdeel thuis werken 
levert heel wat op. 

Nog voor ik de jongens weer ophaal, even het 
huis door en een boodschap doen, en om 14.30 
uur sta ik op het plein. ‘s Middags komen er nog 
wel regelmatig vriendjes over de vloer. Gezellig, 
een huis vol. Het geroezemoes van kinderen 
verveelt nooit. Om 16.45 uur start ik met koken, 
zodat Koen om 17.50 uur naar schermen kan 
worden gebracht. Vaak is het vlug heen en weer, 
nog even thuis de aandacht voor de jongste en 
dan Koen weer ophalen. 19.45 uur weer thuis, 
even op de bank en dan Koen naar boven bren-
gen. Rond 21.15 uur beneden en dan heerlijk de 
benen omhoog en met het gezicht richting de tv. 

Wat is rijk onderwijs voor jou?
Dat we de kinderen zo goed mogelijk kunnen 
laten ontwikkelen en hun hierin in alle mogelijk-
heden kunnen ondersteunen. Niet alleen voor 
de basisvakken, maar ook in creativiteit, muziek, 
sport en cultuur. Ieder kind is ergens goed in 
en het is belangrijk dat hij/zij dit kan ontdek-
ken. Daarnaast vind ik het mooi als er in een 
school verschillen zijn in bijvoorbeeld cultuur 
en afkomst. We zijn allemaal anders, hebben zo 
onze eigenaardigheden. Leren van en met elkaar, 
accepteren en weten dat we allemaal verschil-
lend zijn, maar ook mogelijkheden en kwalitei-
ten hebben. 

Ik ben Marleen Mooi
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Vertel in het kort wie je bent.
Ik ben Marisca Hageman. Sinds oktober 2022 
ben ik komen werken voor toen nog NoMa. 
Daarvoor heb ik bij VCPO Noord-Groningen 
(nu Goud Onderwijs) als leerkracht veelal in 
de groepen 5 en 6 en de laatste jaren ook in 
de groepen 7 en 8 gewerkt. In de drie voorlig-
gende schooljaren deed ik dit in combinatie 
met een functie als locatiecoördinator op een 
andere school binnen dat bestuur. In deze 
tijd heb ik de schoolleidersopleiding gevolgd. 
Met mijn man en onze drie zoons woon ik in 
het allermooiste dorp van Nederland (verkie-
zing 2021): Winsum. Verder vind ik het leuk 
om te vertellen dat ik naast een zus en een 
broer, een eeneiige tweelingzus heb. Zij werkt 
buiten het onderwijs, maar we worden nog 
weleens voor elkaar aan gezien.

Wat is je plek binnen Ommeriek?
Binnen Ommeriek ben ik als directeur werk-
zaam op basisschool De Klaver in Stedum. 

Ik ben Marisca Hageman

Wat doe je in je vrije tijd?
Ik ben geen stilzitter, er is altijd wel iets te 
doen. Afspreken met vriendinnen, ergens 
eten of naar het theater. Maar vooral veel tijd 
doorbrengen met het gezin. Het gaat alle-
maal al snel genoeg, dus de momenten dat 
ik vrij ben besteed ik graag aan de kinderen. 
We gaan er regelmatig op uit. Ik ben het liefst 
buiten. Ik werk graag in de tuin, maar aan-
rommelen in huis vind ik ook prima. 

Wat is je favoriete vakantieland?
Ik ga graag naar Frankrijk, maar ook De-
nemarken vind ik een heerlijk land. Ik ben 
geen type die altijd naar hetzelfde wil. Ik ben 
nieuwsgierig van aard en wil graag ook steeds 
iets nieuws ontdekken en zien. Wel kies ik het 
liefst voor een groene omgeving. 

Je hebt € 12.500 gewonnen, dus nu ga je …
... maar eerst eens de badkamer oppakken. 
Dit ligt al lang in de planning. 

Wat lees je het liefst?
Levensverhalen. Boeken van Isabel Allende, 
Lulu Wang of geschiedenisverhalen over 
WOII. 

Welk tv programma vind je het leukst?
Detectives en politieseries kijk ik regelmatig. 
Vera, Happy Valley, altijd goed. Ook kijk ik 
graag naar Dit was het nieuws.

Wat is je levensmotto?
Deze heb ik eigenlijk niet. Ik ben vanuit mij-
zelf positief ingesteld en probeer vanuit alles 
zoveel mogelijk het positieve te halen en het 
negatieve om te buigen naar iets positiefs. 
Ik denk dat dit je ook juist verder brengt. Kijk 
naar wat mogelijk is. 

Wie is de volgende Ik ben …?
Margot Bosklopper.
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Daarnaast ben ik actief in verschillende werk-
groepen binnen de organisatie. 

Neem een dag in de week, hoe ziet die 
dag eruit?
Wanneer ik op school kom, doe ik een rondje 
door de school om de collega’s die er al zijn 
goedemorgen te wensen en even te spre-
ken. De anderen zie en spreek ik tijdens ons 
gezamenlijk koffie/theedrinkmoment. Vervol-
gens ga ik naar het plein voor de school om 
de kinderen en hun ouders te begroeten en 
te ontvangen. De rest van de dag wissel ik af 
met een rondje langs de groepen, een gesprek 
met een ouder of een leerling, werk ik in mijn 
kantoor, waarvan de deur (bijna) altijd open 
staat, aan documenten of beleid en neem ik 
tijd voor pauze met de collega’s of op het plein 
als pleinwacht. Omdat wij op school geen 
conciërge hebben, horen er af en toe ook van 
dit soort taken bij. Na schooltijd drinken we 
samen thee en daarna is er nog tijd voor een 
vergadering, een overleg of gesprek met een 
collega, een externe afspraak of de mailbox. 
Aan het eind van de dag sluit ik af met nog-
maals een rondje langs de lokalen en de BSO 
voor een praatje of om gedag te zeggen.

Wat is rijk onderwijs voor jou?
Rijk onderwijs is voor mij betekenisvol en 
uitdagend voor de leerlingen. Onderwijs waar-
in nieuwsgierigheid en creativiteit worden 
aangewakkerd, waardoor de kinderen leren 
vanuit intrinsieke motivatie. Daarnaast vind ik 
het belangrijk dat de kinderen hun talenten 
en interesses ontdekken. Ik zie daar kansen 
met Tijd voor Toekomst, waardoor er naast de 
kernvakken meer tijd beschikbaar komt voor 
bijvoorbeeld kunst, muziek, techniek, weten-
schap en lichamelijke opvoeding. 

Wat doe je in je vrije tijd?
In mijn vrije tijd geniet ik van mijn gezin en 
maak ik tijd voor ontspanning: wandelen, 
tuinieren, zwemmen, puzzelen of een spelletje 
doen.

Wat is je favoriete vakantieland?
Ik vind dat Italië veel te bieden heeft qua 
cultuur, maar ook de natuur en steden zijn de 
moeite waard! Tijdens een vakantie ga ik er 
graag op uit om de omgeving te ontdekken 
en te genieten van het lokale leven qua eten 
en drinken.

Je hebt € 12.500 gewonnen, dus nu ga je …
… een mooie reis maken en mijn kinderen blij 
maken met een deel ervan. 

Wat lees je het liefst?
Ik lees graag en dat kan eigenlijk van alles zijn: 
de krant, een thriller, een tijdschrift, maar ook 
literatuur.

Welk tv programma vind je het leukst?
Een programma wat ik leuk vind is op dit 
moment weer op de tv: Boer zoekt vrouw. Niet 
zozeer om de zoektocht naar de liefde, maar 
ik vind het kijkje in het boerenleven van de 
kandidaten ook leuk om te volgen. Misschien 
wel omdat ik een boerendochter ben en fijne 
herinneringen heb aan mijn jonge jaren op de 
boerderij.

Wat is je levensmotto?
Waar een wil is, is een weg. Wanneer je echt 
iets wilt bereiken, is er naar mijn mening altijd 
een manier om dit doel te bereiken. Het vraagt 
misschien de nodige inspanning, maar het 
geeft je vaak ook moed en kracht op de weg 
er naartoe. Vaak denken we dat je zo’n proces 
alleen moet doorlopen, maar mijn ervaring is 
dat het vragen om hulp in wat voor vorm dan 
ook helpend kan zijn. 

Wie is de volgende Ik ben …?
Ik geef de pen door aan Mark van der Made.
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Dag Ommeriek-collega’s, 

Hier een nieuwtje en afscheid. Sinds januari 
werk ik een dag in de middenbouw op Jena-
planschool Wijland. Genieten! Ik stop onder 
andere daarom met het schrijven van de rubriek 
Schatten van Ommeriek. Ik blijf ook invallen en 
zal dus zelf nog elke week nieuwe schatten op 
blijven doen. Dat blijf ik zo leerzaam, verfrissend 
en leuk vinden. Ik gun dat iedereen. Wil je ook 
eens ergens kijken? Via Mark van der Made blijf 
ik (of mijn collega) in te plannen om je groep 
over te nemen, zodat jij kunt gaan schatzoeken! 

Hartelijke groetjes en tot ziens, 
Julia 

 

Schatten van Ommeriek

Jubilea
• Linda de Groot, De Optimist, 40 jaar in dienst
 op 19 maart 2025. 

Uit dienst
• Rosalie Heijmans, De Vuurvlinder, 
 per 1 april 2025.
• Liza Stefes, De Triangel, 
 per 1 mei 2025.
• Romy Dallinga, Qworzo,
 per 1 april 2025.

Geboren:
• Niene, dochter van Yvonne de Jonge, 
 De Citer, geboren op 11 februari 2025.
• Noëlle, dochter van Larissa de Jong, De Citer,  
 geboren op 4 maart 2025. 

 

Personalia
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Kathelijne Eising en 
Marieke Pot

Onze orthopedagogen Kathelijne Eising en 
Marieke Pot zijn, net als iedere andere me-
dewerker, een essentiële sleutel binnen onze 
organisatie. Wat hun rol extra bewonderings-
waardig maakt, is dat zij op cruciale momen-
ten het verschil weten te maken. Vaak raken 
ze betrokken bij casuïstiek op het moment 
dat de reguliere routes reeds bewandeld zijn 
en niet of onvoldoende het gewenste effect 
hebben opgeleverd. Vaak zijn de casussen 
die bij het RET besproken worden complex 
en vraagt het ‘hersengymnastiek’. Marieke 
en Kathelijne zijn in staat om iedere casus 
met frisse moed aan te gaan (en ook niet los 
te laten). Zij kijken zeer gedegen naar welke 
interventies zijn ingezet en welke hulp reeds 
is betrokken. Ze gaan naast de collega staan 
om samen te kijken waar zij nog aanvullend 
iets kunnen betekenen. Soms letterlijk als de 
redder in nood, veelal de noodzakelijke scha-
kel in het proces. Ik ben er trots op dat zij, als 
duo, al zo’n lange tijd voor Ommeriek (en de 
beide voorgangers) werken. Maar zij kennen 
elkaar ook al van ver daarvoor, als studie-
genootjes en later als collega’s bij Cedin. 
Fantastisch dat ze ervoor kiezen om onze 
Ommeriek-leerlingen ten dienste te zijn en 
daarmee collega’s zijn van ons allemaal.   

Ik heb waardering voor hun doorzettings-
vermogen en kracht in moeilijke puzzels, 
de onmisbare kennis in hun vakgebied als 
orthopedagogen en hun dynamiek als duo. 
Zo complementair aan elkaar en goede 
spiegels voor elkaar, waardoor de kwaliteit 
van alle onderzoeken en rapportages die zij 
opstellen van zeer hoog niveau is!

Annemarie Nienhuis

In het zonnetje
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Wat vond jij?

Stellingen ICT/digitale vaardigheden.

         60% eens - 40% oneens                    
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Wegens te weinig respons hebben we besloten om te stoppen met de stellingen. Soms blijken 
zaken anders uit te pakken dan gedacht. Hierbij dus de allerlaatste uitslagen!

Iedere leerkracht moet jaarlijks 
een training volgen om zijn of 
haar digitale vaardigheden 

up-to-date te houden.

50% eens - 50% oneens                      

Het inzetten van digitale 
middelen in de klas ver-
hoogt de leerprestaties 
van leerlingen meer dan 

traditionele methoden.



Onlangs vond de aanjagersbijeenkomst Dynamische Schooldag plaats met als thema: automatise-
ren in het rekenonderwijs door de inzet van Autolab. Onder leiding van Joke Walma van Beweeg-
plein lag de focus op het verstevigen van rekenvaardigheden op het gebied van automatiseren. 
Deze bijeenkomst bracht aanjagers samen om op een innovatieve, dynamische manier aan de slag 
te gaan met het Bareka rekenmuurtje.

Redactie: Merel Robbe en BOP onderzoek en 
communicatie
Eindredactie: BOP onderzoek en communicatie
Fotografie: Reyer Boxem 
(m.u.v. Ik ben, In het zonnetje en fotoverslag)
Opmaak: Rita Ottink, grafisch ontwerper
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Ondertussen in Appingedam ...

Colofon

In juli verschijnt de volgende 

Wij zijn Ommeriek met het 

thema  vitaliteit.
Heb je een goed idee voor een 

bijdrage? Mail Merel Robbe: 

merelrobbe@ommeriek.nl




